

**JAWAPAN: YB. DATO' SERI DR. SHAHIDAN BIN KASSIM
MENTERI DI JABATAN PERDANA MENTERI**

Tuan Yang di-Pertua,

- a) Kerajaan Malaysia melalui Majlis Keselamatan Negara (MKN) sebagai agensinya dan Kerajaan Filipina melalui Kedutaan Filipina mempunyai hubungan kerja yang amat baik dan kondusif dalam pengurusan penghantaran balik rakyat Filipina yang didapati berada di negeri Sabah secara tidak sah. Kedutaan Filipina memberikan respon dan tindakan yang sewajarnya terhadap pengeluaran *Travel Documents* (TD) seperti menghantar pasukan khas bergerak ke Sabah bagi mempercepatkan proses pengeluaran TD, meneliti isu-isu dan memberi keutamaan kepada orang tahanan yang mempunyai penyakit kronik dan keperluan anak-anak kecil.

- b) Kerajaan Malaysia turut mengambil tindakan menghantar pulang rakyat asing dari Indonesia, China dan lain-lain negara yang didapati berada di negeri Sabah secara tidak sah. Kerajaan Malaysia turut mendapatkan kerjasama daripada Kedutaan Indonesia melalui konsulnya di Sabah dalam urusan penghantaran pulang rakyatnya. Begitu juga dengan rakyat dari negara lain, Kerajaan Malaysia akan memastikan mereka pulang ke negara asal mengikut prosedur dan peraturan yang ditetapkan.

Sepanjang tahun 2016, sebanyak RM 5,139,037.30 telah dibelanjakan oleh Kerajaan Malaysia dalam penghantaran pulang PATI dari Sabah ke negara asal. Perbelanjaan ini meliputi pengangkutan bas antara Pusat-pusat Tahanan Sementara ke pelabuhan-pelabuhan, serta pengangkutan feri ke negara asal iaitu Indonesia dan Filipina.

Sekian, terima kasih.

SOALAN (30)

**PEMBERITAHUAN PERTANYAAN
DEWAN RAKYAT, PARLIMEN MALAYSIA**

PERTANYAAN : LISAN

**TARIKH : 29 MAC 2017
[RABU]**

**DARIPADA : YB DATO' SERI MOHAMED AZMIN BIN ALI
[GOMBAK]**

SOALAN :-

YB DATO' SERI MOHAMED AZMIN BIN ALI [GOMBAK] minta **PERDANA MENTERI** menyatakan apakah punca kegagalan Model Baharu Ekonomi menjelang 2020.

JAWAPAN :-

Tuan Yang di-Pertua,

Seperti yang Ahli Yang Berhormat sedia maklum, objektif jangka panjang Model Baharu Ekonomi ialah supaya negara menjadi sebuah negara maju menjelang tahun 2020 mengikut acuannya yang tersendiri. Model berkenaan berpaksikan kepada tiga matlamat utama iaitu negara yang berpendapatan tinggi, mempunyai ciri-ciri keterangkuman (*inclusiveness*) dan kemampanan (*sustainability*). Ketiga-tiga komponen utama ini telah diterapkan dalam Rancangan Malaysia Kesepuluh, 2011-2015 (RMKe-10) dan dalam Rancangan Malaysia Kesebelas, 2016-2020 (RMK11) bagi memastikan pertumbuhan ekonomi negara yang mampan dan inklusif untuk dinikmati oleh semua rakyat negara ini.

Dengan Program Transformasi Ekonomi (ETP) dan Program Transformasi Kerajaan (GTP) sebagai pelengkap kepada program-program pembangunan yang lain, negara telah berjaya mencatat pertumbuhan purata tahunan Keluaran Dalam Negara Kasar (KDNK) sebanyak 4.6 peratus dalam tempoh 2009 hingga 2016 dalam suasana persekitaran ekonomi yang mencabar. Manakala, kadar inflasi kekal

terkawal dan kadar pengangguran kekal rendah. Dengan pengukuhan asas ekonomi ini, Pendapatan Negara Kasar (PNK) per kapita telah meningkat sebanyak 3.8 peratus setahun daripada RM25,322 pada tahun 2009 kepada RM37,733 pada tahun 2016.

Selaras dengan pembangunan inklusif, kadar kemiskinan telah berjaya dikurangkan daripada 3.8 peratus daripada isi rumah kepada 0.6 peratus pada tahun 2014. Sementara itu, jurang pendapatan juga semakin mengecil seperti yang ditunjukkan oleh pekali Gini daripada 0.441 pada tahun 2009 kepada 0.403 pada tahun 2014. Dalam tempoh yang sama, jurang pendapatan isi rumah di antara kumpulan isi rumah berpendapatan 40 peratus terendah (B40) dengan kumpulan isi rumah berpendapatan 20 peratus (T20) telah mengecil dari 1:6.94 (2009) kepada 1:5.64 (2014).

Bagi tempoh 2017-2020, dasar dan program Kerajaan akan terus memberi tumpuan kepada pengukuhan sumber pertumbuhan ekonomi yang mampan termasuk pembangunan modal insan, peningkatan dalam produktiviti serta kreativiti dan inovasi. Kerajaan juga akan meneruskan pendekatan pembangunan secara holistik, dengan memberi tumpuan utama kepada aspek peningkatan dalam kualiti hidup rakyat,

keterangkuman bagi membolehkan semua komuniti menikmati kekayaan negara sepenuhnya, dan kemampunan dengan memenuhi keperluan semasa tanpa menjejaskan generasi akan datang sepertimana yang telah digariskan dalam Model Baharu Ekonomi.

Pencapaian dari aspek sosial turut penting, iaitu dari segi mengekalkan kemakmuran, amalan demokrasi dan perpaduan serta mengukuhkan keutuhan nilai moral dan etika, sifat liberal dan bertolak ansur, dan pemeliharaan institusi kekeluargaan.

Justeru, semua pihak perlulah bersama-sama merealisasikan aspirasi Kerajaan untuk terus mengekalkan prestasi pembangunan yang baik dan tingkatkan semangat patriotisme kepada negara, serta tidak melakukan sesuatu yang boleh menjejaskan ekonomi, kesejahteraan dan keharmonian negara.

Sekian, terima kasih.

29 Mac 2017